

Referat fra bestyrelsesmøde Distrikt Sjælland

Tid: 27. oktober 2025 19.00 – 20.30 på Teams
Deltagere: Alexander Rosenfeldt (AR), Benny Bo Nielsen (BBN), Maria Irmig Pedersen (MIP), Ole Olsen (OO), Tabita Hartmann-Hansen (THH), Thomas Schlüter(TS), Torben Ridder(TR)
Afbud: Mia Stjernby (MS)
Referent: Maria Irmig Pedersen (MIP)

Punkt 1 Demokratisk Struktur / DCU's økonomi

Søndag den 26. oktober havde DCU's bestyrelses indkaldt Repræsentantskabet og Distriktsbestyrelsen til opstart af den demokratiske struktur af DCU.

Størsteparten af mødet omhandlede DCU's økonomi og dialog, om hvad der skal til for at vende økonomien.

TR: Bestyrelsen viser rettidig omhu ved at justere på en økonomi, der har vist at den ikke bærerdygtig. Midler til MTB skal findes andre steder, hvis det skal være muligt at udvikle sporten og forsat deltagelse ved mesterskaber og træningslejre.

AR supplerede med at distriktet skal se, hvordan der kan støttes til MTB aktiviteter for børn og unge. Det var der enighed om.

TR: Væsentlig faktor er, at distrikterne er med og derfor yder et lån, som bestyrelsen har spurgt til. Intet DCU, ikke noget distrikt. DIF og Team DK vil dog have det som et tilskud og ikke som et lån.

OO spurgte, om man kunne opfordre bestyrelsen til at gennemgår budget og regnskab for Repræsentantskabet forud for en kongres.

MIP mente det var fair pointe og kunne være en mulighed for en bedre forståelse af økonomien. Dertil er DCU i proces med at tage regnskabet og bogholder-opgaven tættere på DCU. Tidligere har opgaven ligget hos DIF (IKC).

TR supplerede med at 'Implement' har gennemgået alle bilag, regnskab samt budget. Så der må være en forventning om, at alt er blevet gravet frem og at det er det, der arbejdes efter nu.

Punkt 2 Forberedelse af efterårsmødet

Der er mange tilmeldte. Det er godt at se. MIP laver en endelig agenda og får koordineret med Idrættens Hus.

Efter disciplinmøderne orienterer Jan Louis Svenningen (formand sikkerhedsudvalg) om udvalgets arbejde og indstillinger for 2026.

Slutteligt orientering om distriktets beslutning om at yde lån til DCU.
Morten Anderson vil gerne sætte et par ord på økonomien.

Punkt 3 Sikkerhedsudvalget, orientering (TR)

Bestyrelsen havde modtaget oplægget fra udvalget og TR orienterede kort om udvalgets 11 indstillinger.

Pt. er indstillingerne for landevej, men udvalget skal være for alle discipliner.
MIP mente at MTB-udvalget gerne vil med i ligningen også og sikkerhedsudvalget kunne række ud til dem.

Punkt 4 Løbsforpligtelse (TR)

TR gennemgik oplæg til bod for løbsforpligtelse, hvis man ikke afholder løb. Det vendes også på efterårsmødet.

MIP noterede at bekymringen kan være, at nogle klubber så fravælger at holde løb og betaler boden i forhold økonomien.

BBN – Når man er licensklub, så er man forpligtet til at afholde løb.

Punkt 5 Eventuelt

Licenspriser (MIP)

DCU bestyrelse vil hæve prisen på licensen og har spurgt om forhøjelsen kan gå til DCU eller om der skal være en fordeling, som hidtil.

Enighed om, at DCU kan tage forhøjelsen. Vi skal dog være helt klar på fordelingen ved evt. justering i fremtiden.

TR noterede dog, at der i dag en skævvridning af licensen ved øst/vest. Det kunne være rart, hvis den var ens på tværs af landet.

CPH Sprint

MIP har fået en henvendelse fra CPH Sprint om klubber kan være interesserede i, at stille med frivillige til næste års sprint.

Generelt er det svært for klubberne at skaffe frivillige til egne løb, men det må være op til klubberne om de kan hjælpe ved CPH Sprint.

BBN informerede om at der i år blev givet et tilskud pr. frivillig til klubben. Det honorar blev forhøjet, men det havde ikke umiddelbart en effekt.

Cyklecross (TS)

Cyklecross sæsonen blev skudt i gang i weekenden og det gik fint med udlevering af numre. TS havde desuden en ny potentielt kandidat til hjemtagningen, der var med begge dage. Han vender retur.

Kort dialog om samarbejde mellem hjemtagere, indskrivningen og kommissærer.

Næste møde afholdes tirsdag den 11. november i Idrættens Hus